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Plats och tid Kommunhuset, Sessionssalen 17 maj 2023  

 klockan 08:30-12:05 

 
Deltagare Per-Inge Pettersson, C, ordförande 
 Tomas Söreling, S, oppositionsråd §§ 9, 11 
 Lena Hasting, PRO 
 Bengt Nilsson, PRO 
 Inger Loord, PRO 
 Håkan Hermansson, SPF 
 Elsy Larsson, SPF 
 Claes-Göran Odengrund, SPF 
 Maritha Jensen, anhörigföreningen 
 Monica Karlsson, SKPF  
 
 
Övriga deltagande Niklas Föghner, primärvårdsdirektör § 10 
 Håkan Ehlin, hälso- och sjukvårdsstrateg § 10 
 Marie Pihl, verksamhetschef vård och omsorg 
 Josephine Larsson, sekreterare 
  
 
Paragrafer 9-16 
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§ 9 Kommunala frågor    

§ 10 Besök från Region Kalmar län om 
sjukvården i Hultsfred kommun 

   

§ 11 Budget 2024 2022/89   

§ 12 Lägesrapport Hultsfred Trygga Hem 2016/27   

§ 13 Genomgång av föregående 
mötesanteckningar 

   

§ 14 Verksamhetsfrågor vård och omsorg    

§ 15 Lägesrapport arbetsgrupp för enkla 
hjälpmedel 

   

§ 16 Övriga frågor    
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KPR § 9/2023  

Kommunala frågor 

Sammanfattning 
Tomas Söreling, oppositionsråd, informerar om aktuella händelser.  

Ärendebeskrivning 

Offentliga toaletter i kommunen 
Pensionärsrådets beredning har inför dagens möte önskat information om 
offentliga toaletter i kommunen. 

Det finns två offentliga toaletter i Hultsfred, en finns i Köpingsparken och 
en finns på strandcampingen. Vid arrangemang finns fler toaletter. Det 
saknas tydlig skyltning idag. I Målilla finns en ny offentlig toalett. 
Pensionärsrådet lyfter att man önskar kunna betala med kort och inte bara 
med Swish. Frågan tas med till Östra Smålands Kommunalteknikförbund 
(ÖSK). 

Pågående ombyggnation i centrala Hultsfred 
Pensionärsrådets beredning har inför dagens möte önskat information om 
pågående ombyggnation i centrala Hultsfreds tätort. 

Arbetet med att bygga om Tors plan i Hultsfred löper på enligt plan. Just nu 
sker bland annat plattläggning. Arbetet kommer besiktas i etapper, 
kommande delbesiktning sker i vecka 22. Slutbesiktningen är planerad 
någon gång under vecka 32–34. Planteringar kommer ske i sista skedet av 
arbetet. Projektet ”Street Move” på Oskarsgatan centralt i Hultsfred kommer 
invigas fredagen den 19 maj. Trafik kommer inte släppas på förrän hela 
Tors plan står klart.  
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Övriga kommunala frågor 
På dagens möte ställs frågor kring asfaltering. När ny asfalt ska läggas 
behöver man asfaltera två lager. Första lagret måste få tid på sig att sätta sig 
innan det andra lagret läggs. Lena Hasting, PRO, lyfter att det finns många 
små hål som behöver läggas igen för att undvika olyckor för gående med 
rullatorer. Frågan tas med till ÖSK. 

Diskussion förs om omställning av avfallshantering. Planering pågår inför 
att verksamheter och flerfamiljsfastigheter ska gå över till källsortering 
under 2024. 

Skickas till 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) 
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KPR § 10/2023  

Besök från Region Kalmar län om 
sjukvården i Hultsfred kommun 

Sammanfattning 
Niklas Föghner, primärvårdsdirektör, och Håkan Ehlin, hälso- och 
sjukvårdsstrateg, svarar på pensionärsrådets frågor om fast läkarkontakt och 
bedömningsbil.  

Ärendebeskrivning 

Fast läkarkontakt 
Pensionärsrådet har tidigare tagit upp frågan om möjligheten till en fast 
läkarkontakt i kommunen.  

I Hultsfreds kommun finns minst antal fasta läkare i länet. Det är främst 
Hultsfreds hälsocentral som har få fasta läkare. Hultsfreds hälsocentral är 
därför prioriterad när regionen anställer personal med hjälp av 
bemanningsföretag.  

Utmaningen med att få tag på läkare att anställa är nationell, och det är 
därför ett problem i så gott som hela länet. Det är en bra bemanning i länets 
centralorter, medan det är svårare i länets mindre orter. Hela Region Kalmar 
län har ökat antalet specialister och ST-läkare och har en förhoppning om att 
det ska spridas till de mindre orterna. Det är ett långsiktigt arbete som 
kommer ta tid. 
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Bedömningsbil och ambulans 
Pensionärsrådet har tidigare tagit upp frågan om hur planeringen för 
bedömningsbilen, som under en period ersatte ambulans vid mindre 
brådskande fall, ser ut framåt.  

Bedömningsbilen var ett projekt som Regionen hade under en period. Målet 
med projektet var att korta och öka tillgängligheten till akutambulansen. 
Målet uppnåddes dock inte och projektet är därför avslutat. Därutöver har 
det varit svårt att anställa tillräckligt med personal. 

För att öka tillgängligheten vid akuta fall samarbetar ambulansen med 
hälsocentralerna och SOS Alarm för att ingen ska behöva åka in till sjukhus 
när det inte är nödvändigt. Ambulanspersonalen gör en medicinsk 
bedömning när de träffar patienten. Då bedömer man om patienten kan vara 
kvar hemma, kan åka till hälsocentralen eller behöver komma till sjukhuset. 
Ibland kan patienten vara kvar hemma över natten för att sedan bli uppringd 
av hälsocentralen på morgonen.  

Pensionärsrådets reflektioner 
Inger Loord, PRO, framför att bedömningsbilen var en vinst vad gäller 
resväg och i tid för den enskilde.  

Håkan Hermansson, SPF, framför att SPF inte kommer släppa frågan om 
bedömningsbilen, utan anser att det var en bra insats under tiden projektet 
fanns.  

Fråga kommer upp om hembesök. Det är kommunens hälso- och sjukvård 
som gör hembesök av sjuksköterska. Det är regionen som gör hembesök av 
läkare. Om den enskilde kan ta sig förhållandevis enkelt till sin hälsocentral 
så ska denne göra det.  

Fråga kommer upp om palliativ vård. I stora drag är det primärvården som 
tillsammans med kommunens hälso- och sjukvård ansvarar för vård i livets 
slut. Mottot är att alla som vill dö hemma ska få det. 

Fråga kommer upp om hur man ser på hur Borgholms kommun arbetar med 
samverkan och nära den enskilde. Alla hälsocentraler i länet ska arbeta på 
samma sätt. Det är ett bra arbetssätt som är spritt över hela länet. 
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KPR § 11/2023 Diarienummer 2022/89 

Budget 2024 

Sammanfattning 
Tomas Söreling, oppositionsråd, informerar om budgetprocessen inför 
budget 2024. 

Ärendebeskrivning 
Det finns i dagsläget inte ett färdigt budgetförslag inför 2024 på grund av 
det allmänna ekonomiska läget med ökade kostnader. Budgetprocessen är 
därför framflyttad för slutligt beslut av kommunfullmäktige i november 
2023. Pensionärsrådet kommer få information om kommunens 
budgetförslag inför 2024 på pensionärsrådets möte 2023-10-18. 
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KPR § 12/2023 Diarienummer 2016/27 

Lägesrapport Hultsfred Trygga Hem 

Sammanfattning 
Marie Pihl, verksamhetschef vård och omsorg, informerar om händelser 
kring den kooperativa hyresrättsföreningen Hultsfred Trygga Hem. 

Ärendebeskrivning 

Hyreshöjning 
Pensionärsrådets beredning har inför dagens möte önskat information om 
hyreshöjningar på de särskilda boendena. 

Styrelsen för Hultsfred Trygga Hem har beslutat om hyreshöjning utifrån 
den ekonomi som finns samt de ökade kostnaderna för el och ränta. 
Föreningen är ung och har inte ännu de stora kapitalen. Hänsyn har tagits 
för gränsen för bostadstillägg som den enskilde kan ansöka om hos 
Pensionsmyndigheten. 

Boende som är medlemmar i Hultsfred Trygga Hem kan bli valda till 
styrelsen. Efter årsstämman är tanken att även anhöriga och gode män kan 
vara med i styrelsen. De talar då för den enskilde.  

Om- och tillbyggnation av särskilda boenden 
Första etappen av till- och ombyggnationen av det särskilda boendet på 
Aspedalsgatan i Hultsfred är klar till sommaren. Slutbesiktning kommer ske 
i början av juli och inflyttningen börjar under vecka 33. Under den första 
veckan i september flyttar boende i det tillfälliga boendet på 
Knektagårdsområdet in på Aspedalsgatan. Modulen för det tillfälliga 
boendet plockas sedan ner runt årsskiftet. Ett event för de som ska flytta in i 
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den nybyggda delen av Aspedelsgatan samt deras anhöriga kommer hållas 
den 30 maj.  

De som flyttat från Aspedalsgatan i Hultsfred till Vetlandavägen i Målilla 
kommer erbjudas att flytta tillbaka när hela boendet på Aspedalsgatan står 
klart. Boendet på Aspedalsgatan står helt klart sommaren 2024.  

Just nu inväntar man ett fullmäktigebeslut om att gå vidare med de projekt 
som är kvar för boendena på Doktorsvägen i Mörlunda och Skördevägen i 
Vena.  

Antalet lägenheter på särskilt boende kommer när allt är klart ha ökat från 
148 till 163 lägenheter i hela kommunen. Det är boendena på 
Vetlandavägen i Målilla och Aspedalsgatan i Hultsfred som får ett ökat antal 
lägenheter.  

Fråga kommer upp om det finns möjlighet för par att fortsätta bo 
tillsammans på särskilt boende. Det går att lösa på olika sätt på alla 
kommunens boenden. Lägenheter om två rum och kök finns på boendet i 
Vena. 

 

9



 

  

Kommunala Pensionärsrådet Mötesanteckningar 
 Sammanträdesdatum 
 2023-05-17 

 

1 (1)
1 (1)

KPR § 13/2023  

Genomgång av föregående 
mötesanteckningar 

Sammanfattning 
Ordförande lyfter föregående mötesanteckningar från mötet 2023-02-15. 

Ärendebeskrivning 
Elsy Larsson, SPF, framför att information om vilka 
tillgänglighetsanpassningar som gjorts av AB Hultsfreds Bostäder på 
respektive ort borde synliggöras för allmänheten.  

Diskussion förs om hur det går att synliggöra hela pensionärsrådet via 
exempelvis lokala tidningar.  

Ordförande tar med sig frågan om medverkan i gratistidningen Nya 
tidningens nästa nummer som kommer ut 26 juni.  
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KPR § 14/2023  

Verksamhetsfrågor vård och omsorg 

Sammanfattning 
Marie Pihl, verksamhetschef vård och omsorg, informerar om aktuella 
händelser inom vård och omsorg. 

Ärendebeskrivning 

Plats på särskilt boende 
En fråga kommer upp om det är kö till plats på särskilt boende. Det finns 
ingen kö, utan det finns ett antal beslut om plats på särskilt boende som inte 
genomförts. Har man fått ett beslut om plats på särskilt boende så står det 
beslutet kvar även om man tackat nej till erbjuden plats. De flesta får 
erbjudande om plats inom tre månader, men många väljer att avvakta av 
olika anledningar. Då stämmer kommunen av med den enskilde igen lite 
längre fram.  

Bemanning 
Just nu ligger två ansökningsannonser till enhetschefstjänster inom vård och 
omsorg ute.  

Bemanningen av semestervikarier är i gång och kommer pågå fram till 
sommaren. Ordinarie personal kan om man vill ansöka om att förskjuta sin 
semester till innan eller efter semesterperioden och får då ersättning för det. 
Intresset har varit stort inför sommaren. Till sommaren 2023 kommer 70 
ordinarie personal förskjuta sin semester enligt beslut från socialnämnden, 
vilket är fler än grundantalet på 50.  

Det kommer bli en utmaning att hitta tillräckligt med personal i framtiden 
då det kommer vara en brist av personal i hela samhället. Arbetet med att se 
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över hur man ska arbeta för att ta vara på den personal som finns på bästa 
sätt har redan börjat.  

Från och med 2023-10-01 börjar den nya arbetstidslagen gälla som bland 
annat innebär elva timmars dygnsvila. Det kommer leda till en annan 
schemaläggning än tidigare vilket i längden ska leda till att den som arbetar 
mår bättre.  

Fast omsorgskontakt och fullmakter 
När någon får beslut om vård och omsorg ska denna få en fast 
omsorgskontakt som enligt lag ska vara en utbildad undersköterska. Denne 
finns också tillgänglig för anhöriga.  

Diskussion förs om framtidsfullmakter. Dessa är bra att ha ordnat som 
enskild innan man blir i behov av stöd och hjälp. Kommunen kan endast 
påtala behov av god man.  
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KPR § 15/2023  

Lägesrapport arbetsgrupp för enkla 
hjälpmedel 

Sammanfattning 
Elsy Larsson, SPF, informerar om arbetet med försäljning och visning av 
enkla hjälpmedel.  

Ärendebeskrivning 
Försäljningen av enkla hjälpmedel har ökat den senaste tiden. Caféer för 
rullatorservice hålls av arbetsgruppen på de olika orterna runt om i 
kommunen.  
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KPR § 16/2023  

Övriga frågor 

Sammanfattning 
Deltagare på mötet får möjlighet att lyfta övriga frågor. 

Ärendebeskrivning 

Träffpunkter 
Maritha Jensen, anhörigföreningen, framför att det finns ett behov av en 
träffpunkt i området Ekeberg i Hultsfred. Det bor många äldre och 
ensamstående i området. Anhörigföreningen finns till för personer i alla 
åldrar. Anhörigföreningen kan skicka ut ett frågeformulär om behovet finns. 

Det särskilda boendet på Aspedalsgatan ska ha en träffpunkt när boendet är 
färdigbyggt. Träffpunkten kommer vara vid sidan av boendet och vara till 
för olika föreningar och aktiviteter.  

Frågan tas med till kommunens anhörigstödjare. 

Hemtjänstindex 
Håkan Hermansson, SPF, undrar hur socialnämnden ställt sig i frågan om att 
köpa in hela utredningen från undersökningen hemtjänstindex.  

Socialnämndens arbetsutskott har gett förvaltningen i uppdrag att ta fram ett 
förslag. Ett beslut är därför inte taget än.  

Håkan framför att många kommuner som köpt in hela undersökningen har 
varit nöjda då de fått informationen presenterad på ett unikt sätt. Utöver 
offentlig statistik så bygger resultatet också på andra undersökningar och 
frågeformulär till enskilda. Hultsfreds kommun kom på 17:e plats i landet, 
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men hade sämre resultat i kategorin ”information”. Om kommunen köpte 
hela undersökningen kan man se vilka delar av information det handlar om.  

Skickas till 
Anhörigstödjare 

Verksamhetschefer vård och omsorg 
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